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 P R O T O K Ó Ł  Nr XXXV/06 
 

z sesji Rady Gminy Mokrsko odbytej w dniu 14 marca 2006r w sali konferencyjnej 
Urzędu Gminy pod przewodnictwem pana Marka Mielczarka – Przewodniczącego Rady 
Gminy 
 
Ustalona liczba radnych  - 15 
Faktyczna liczba radnych - 15 
Liczba radnych obecnych na sesji  - 14 
 
 
Członkowie Rady Gminy obecni na sesji: 
1.Cichos Jerzy 
2.Chwaliński Dominik 
3.Dudek Czesław 
4.Grześlak GraŜyna 
5.Kieler Marek 
6.KsiąŜek Stanisław 
7.Majtyka Grzegorz 
8.Maras Michał 
9.Mielczarek Marek 
10.Owczarek Leszek 
11.Sroka Halina 
12.Walczak Zygmunt 
13.Zgondek Krzysztof 
14.Zwierz Kazimierz 
 
Radni Rady Gminy nieobecni na sesji: 
11.Gruszka Adam 
 
Ponadto w sesji udział wzięli:  
1.Zygmunt Pawlak  - Wójt Gminy 
2.Nagła Renata - Skarbnik Gminy 
3.Podeszwa Wiesława- Kierownik USC 
4.Kowalski Józef - sołtys sołectwa Chotów 
5.Kmiecik Jan  - sołtys sołectwa Mątewki 
6.Braliński Stanisław - sołtys sołectwa Motyl 
7.Smolnik Edward - sołtys sołectwa Jasna Góra 
8.Strózik Teresa - sołtys sołectwa Krzyworzeka I 
9.Komor Danuta - sołtys sołectwa Mokrsko II 
10.Ciura ElŜbieta - sołtys sołectwa Mątewki 
11.Juszczak Jan - sołtys sołectwa OŜarów 
 
Ogółem w obradach sesji udział wzięło 25 osób. 
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Porządek posiedzenia: 
 
 
1.Otwarcie sesji 
2.Przyjęcie porządku obrad 
3.Przyjęcie protokółu z ostatniej sesji 
4.Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
5.Informacja Wójta Gminy o działalności międzysesyjnej 
6.Sprawozdanie z przebiegu zebrań wiejskich 
7.Uchwalenie budŜetu gminy na 2006 rok 
8.Informacja z przeprowadzenia inwentaryzacji rzeczowych składników obrotowych w 
   SPZPOZ w Mokrsku 
9.Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
10.Zamknięcie obrad sesji 
 
 

P u n k t  1 
 

Otwarcie sesji 
 

Marek Mielczarek, Przewodniczący Rady Gminy – otworzył obrady XXXV sesji Rady 
Gminy. Powitał wszystkich przybyłych na sesję i następnie stwierdził wymagane kworum 
radnych do podejmowania Uchwał i Wniosków. 
 

 
 

P u n k t  2 
 

Przyjęcie porządku obrad 
 

Marek Mielczarek, Przewodniczący Rady -  Porządek obrad sesji został radnym przesłany 
łącznie z zaproszeniem na sesję. Czy do porządku sesji radni mają  uwagi? 
 
PoniewaŜ uwag nie było Przewodniczący poddał go pod głosowanie. 
 
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła porządek obrad XXXV sesji Rady Gminy. 
 

 
 

P u n k t  3 
 

Przyjęcie protokółu z ostatniej sesji 
 

 
Protokół z ostatniej sesji był wyłoŜony na sali obrad przed sesją. Do protokółu nie wniesiono 
uwag. 
 
 Protokół XXXIV sesji Rady Gminy został przyjęty bez odczytywania. 
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P u n k t  4 
 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
 

 
Do Komisji Uchwał i Wniosków zgłoszono: 
- radnego Krzysztofa Zgondka 
- radnego Marka Kielera 
- radnego Leszka Owczarka 
 
Zaproponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków Rada Gminy przyjęła jednogłośnie. 
 

 
P u n k t  5 

 
Informacja Wójta Gminy o działalności międzysesyjnej 

 
 

Głos zabrał Wójt Gminy Zygmunt Pawlak. 
Na ostatnim posiedzeniu informowałem, Ŝe 20 lutego br odbyło się pierwsze wiejskie 
zebranie w sołectwie Brzeziny. W kolejnych dniach do 10 marca br odbywały się zebrania w 
pozostałych sołectwach. Dat i szczegółów nie będą podawał poniewaŜ jest przygotowane 
sprawozdanie, które zostanie przedstawione w dalszej części obrad  Rady. Generalnie 
problemy podnoszone na zebraniach wiejskich to: 
-  naprawa i ulepszanie nawierzchni dróg. 
    Nie dziwię się mieszkańcom, Ŝe chcą jeździć po drogach o nawierzchni bitumicznej. 
    Wydaje mi się, Ŝe jest to wyzwanie dla całego samorządu aby ten stan poprawić. 
-  budowa oczyszczalni  ścieków i kolektorów oraz oczyszczalni przydomowych. 
-  wysypiska śmieci,  
   O szczegółach informowałem na ostatnim posiedzeniu Rady. Chcę tylko powiedzieć,    Ŝe 
   została podpisana umowa na   opracowanie projektu zamykania i dopełniania wysypiska 
   oraz jego rekultywacji.  
- 23 lutego br w sali konferencyjnej Urzędu Gminy odbyło się zebranie  Zarządu z członkami 
   Spółdzielni Dostawców Mleka w Wieluniu. W zebraniu brał udział W-ce Przewodniczący 
   Rady Gminy p.Dominik Chwaliński. Jeśli byłyby jakieś pytania  to na pewno udzieli 
   odpowiedzi. 
- 23.02.06 o godz. 14oo w sali OSP w Słupsku odbyła się uroczystość  Dnia Seniora. Z pewną 
   zazdrością patrzyłem,  jak ci ludzie pomimo problemów jakie mają oraz róŜnych poglądów 
   umieją się zjednoczyć, zorganizować i wspaniale  bawić się  razem.  Była wspólna zabawa i 
   szacunek jeden dla drugiego. DuŜy wkład pracy w   organizację Dnia Seniora miała p.Ciura 
   ElŜbieta sołtys wsi Mątewki oraz Ŝona sołtysa z   Słupska p.Kmiecik. NaleŜą  się im  za to 
   słowa uznania i podziękowania. 
- 25.02.06 w  Chotowie  odbyło się zebranie sprawozdawczo- wyborcze OSP. Został wybrany   
   Zarząd., zmienił się Naczelnik OSP, którym został p.Janusz Kowalski. Poprzednio 
   Naczelnikiem był p.Jerzy Pacyna. 
-  28.02.06 odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa.  
    Ustalenia z tej komisji zostaną przedstawione przy omawianiu budŜetu gminy na     2006r. 
-  1.03.06 w Starostwie Powiatowym odbyło się  wspólne spotkanie  samorządów podregionu 
    zachodniego w skład którego wchodzi: Sieradz. Wieruszów, Pajęczno, Wieluń. W 
    spotkaniu wzięli udział : Wojewóda Łódzki p.Helena Pietraszkiewicz oraz starostowie i 
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    wójtowie gmin.  Było to wstępne zapoznawcze spotkanie, na którym między innymi     
    omówiono współpracę administracji rządowej i  samorządowej oraz oczekiwania i kierunki  
    wspólnego działania  na rzecz rozwoju  województwa łódzkiego. Pani Wojewoda złoŜyła 
    deklarację, Ŝe  dopilnuje aby zadania na drogach wojewódzkich i krajowych w zakresie 
    budowy obwodnic i innych były zrealizowane oraz wykorzystane środki unijne. 
- 4.03.06r odbyło się zebranie sprawozdawczo-wyborcze w OSP w Krzyworzece. Skład 
   osobowy    Zarządu uległ niewielkiej zmianie. Radny Maras, który był dotychczas 
    Skarbnikiem został    wybrany do Komisji Rewizyjnej. 
- 12 .03.06 odbyło się zebranie sprawozdawczo-wyborcze w OSP Komorniki.  Skład 
   liczbowy    Zarządu  nie uległ  zmianie.  W miejsce 1 członka Zarządu, który nie brał 
   udziału w jego pracach wszedł. druh   Andrzej Rzepka. Jest  kierowcą mechanikiem      w 
   OSP. 
- OSP Słupsko ponowiło swój wniosek o zakup nowego samochodu straŜackiego.16.03. br 
   mają zapaść ostateczne decyzje na szczeblu wojewódzkim. Będziemy wiedzieli  czy  
   wniosek przeszedł czy nie. Konkurencja jest duŜa. UwaŜam jednak, Ŝe jednostka OSP   
   Słupsko nie jest bez szans. Byliśmy w Zarządzie Wojewódzkim OSP i  rozmawialiśmy w 
   tej sprawie. Mamy nadzieję, Ŝe  wniosek nasz w końcu zostanie pozytywnie rozpatrzony. 
 
Przewodniczący Rady - zwrócił się z zapytaniem: czy w tym punkcie są jakieś uwagi czy 
zapytania? 
 
PoniewaŜ zapytań ani uwag nie było Przewodniczący  zaproponował przejście do kolejnego 
punktu porządku obrad. 

 
 
 

P u n k t  5 
 

Sprawozdanie z przebiegu zebrań wiejskich 
 

 
Pani Wiesława Podeszwa, Kierownik USC – w zastępstwie Sekretarza Gminy przedstawiła  
„Sprawozdanie z odbytych zebrań wiejskich na terenie Gminy Mokrsko w miesiącu lutym i 
marcu 2006 roku”/zał.Nr 1/ 
 
Przewodniczący Rady – podziękował za złoŜone sprawozdanie i zwrócił się z zapytaniem czy 
ktoś z radnych lub sołtysów ma jakieś uwagi lub naleŜy dopisać  wnioski. 
Radny Chwaliński – w wykazie wniosków i  postulatów  z miejscowości Komorniki naleŜy 
napisać  „f) załoŜenie burzówki od posesji p.Buchty do p.Leszczewskiego”.  W wykazie 
było:”f/załoŜenie burzówki od posesji p.Buchty do p.CzyŜa” 
Radny Majtyka -  co roku  jest zgłaszany wniosek o załoŜenie 2 lamp oświetlenia ulicznego  
na słupie na Sikorniku i na Głębokim Ruczaju. Nie został on jednak zrealizowany. Proponuję  
dopisać go do wykazu wniosków zgłoszonych  na zebraniu wiejskim w OŜarowie w roku 
2006. 
Radny Dudek  - do wniosków zgłoszonych na zebraniu w Krzyworzece dopisać: 
- zasypanie wyrwy w drodze koło pana Stępnia, Krzyworzeka 296 
- załoŜenie lampy oświetlenia ulicznego koło p.Kryściaka , Krzyworzeka 294 
Radny Maras – chciałem zgłosić wnioski w sprawie: 
-  udroŜnienia przepustów na rowach melioracyjnych.  
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    Mieszkańcy zgłaszają taką potrzebę. Kiedyś na sesji pan Wójt odpowiedział, Ŝe Urząd 
    Gminy się tymi sprawami nie zajmuje. Problem  istnieje i naleŜałoby ludziom jakoś pomóc.  
-   dokończenia naprawy przystanku PKS  koło Szkoły Podstawowej w Krzyworzece 
-   na parkingu koło cmentarza w Krzyworzece jak popada deszcz robi się bajorko. 
    NaleŜałoby zasypać dziury i  wyrównać nawierzchnię. 
Wójt Gminy – mogę na jakiś dzień dać koparkę  ale właściciele muszą się w to włączyć. Musi 
być podany zakres prac do wykonania, aby było wiadomo co mamy robić. 
Radna Sroka -  - wniosek nie dotyczy zebrania sołeckiego,  nie mniej dotyka on wszystkich 
mieszkańców, a mianowicie chodzi o dokończenie remontu ośrodka zdrowia w Mokrsku  
/hol, rejestracja i wc/. Wniosek był  juŜ wielokrotnie zgłaszany. Z tego co wiem,  są to 
równieŜ zalecenia Sanepidu. Sprawa jest pilna i terminowa. Jesteśmy przed uchwaleniem 
budŜetu, dlatego chciałam uprzedzić by  środki zabezpieczyć na remont. 
Radny Kieler  
-  w wykazie wniosków  z Krzyworzeki /pkt.5,6 lit.f/ - wniosek zgłoszony przez p.Drygałę 
    dotyczy uporządkowania Ŝwirowiska na Jankusie a nie za cegielnią. 
-  równieŜ chciałem prosić o dopisanie wniosku w sprawie naprawy drogi od cegielni w 
    Krzyworzece w stronę OŜarowa. W tej sprawie zabierał głos na zebraniu p.Cieśla. 
Radna Grześlak -  moŜemy pisać wiele wniosków, bo papier wszystko przyjmie. Gorzej jest z 
ich realizacją, na pewno wszystkie wnioski nie zostaną zrealizowane, wiemy to z praktyki. W 
szczególności chodzi mi o wnioski z naszego sołectwa Mokrsko I  tj.   załoŜenie lamp  
oświetlenia ulicznego  na „Korei” na odcinku od szosy głównej do p.Kowalskiego. Sprawa 
jest co roku zgłaszana. Jak powiedziała wcześniej radna Sroka jesteśmy przed uchwaleniem 
budŜetu i miałabym prośbę o zabezpieczenie środków na ten cel. 
Wójt Gminy – tam nie ma linii energetycznej. 
Radna Grześlak – Nie moŜemy mówić cały czas, Ŝe nie ma linii energetycznej. Wniosek 
zgłaszany jest co roku w tej sprawie. UwaŜam, Ŝe w  końcu trzeba rozwiązać tą sprawę i 
załoŜyć lampy. 
Radna Sroka -  Do wypowiedzi radnej Grześlak chciałam tylko dodać, Ŝe rozmawiałam z 
p.Gmurem aby zorientował się w cenie załoŜenia lamp. Z rozmów przeprowadzonych z 
Zakładem Energetycznym wynika, Ŝe koszt załoŜenia lamp  wynosi ok.4 tys.zł. Lampy tam są 
potrzebne ze względu na bezpieczeństwo. Droga na tym odcinku jest tak zarośnięta krzakami, 
Ŝe młodzieŜ wracająca wieczorem z gimnazjum po prostu się boi. JeŜeli nie 2 lampy, to 
chociaŜ naleŜałoby załoŜyć  jedną. UwaŜam, Ŝe jest to sprawa pilna. 
Pani  sołtys Strózik -  znak ”droga z pierwszeństwem przejazdu” na drodze pod Turów przy 
skrzyŜowaniu z drogą na Krajków przewrócił się. NaleŜy go na nowo ustawić. 
Radny Dudek -  w przyszłym roku jednostka OSP w Krzyworzece będzie obchodzić. 90-lecie 
Z tej okazji planowane jest zorganizowanie uroczystości.  
W związku z tym mam prośbę o połoŜenie  płytek chodnikowych i krawęŜnika oraz naprawę 
kanalizacji wodnej przez pracowników Urzędu Gminy. Część materiałów mamy juŜ 
zgromadzonych. ZaleŜy nam aby w miarę szybko zostało to wykonane, poniewaŜ planujemy 
jeszcze inne remonty. Nie chodzi mam   o środki z budŜetu poniewaŜ mamy część własnych, 
ale o wykonanie zadania. W planie pracy OSP Krzyworzeka na 2006r zadanie jest 
przewidziane do realizacji i część środków jest zarezerwowana. StraŜ zarządza budynkiem 
OSP ale właścicielem jest Urząd Gminy. ZaleŜeć nam powinno aby budynki OSP utrzymać.   
Pani sołtys, Danuta Komor – do mnie się teŜ kilka osób zgłosiło się w sprawie niedziałającej 
melioracji. PoniewaŜ pan Wójt powiedział, Ŝe Urząd Gminy moŜe pomóc  w naprawie  
chciałam się zapytać, czy kaŜdy osobiście ma się zgłaszać. JeŜeli ktoś będzie się mnie pytał, 
to co mam odpowiedzieć? 
Wójt Gminy -  JeŜeli będą uzasadnione sprawy to postaram się w pewien sposób pomóc. 
UwaŜam jednak, Ŝe trzeba byłoby powołać wioskowe  spółki wodne i zgłosić sprawę do 
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Starostwa Powiatowego. Gdy istnieje spółka, opłacane są składki moŜna  starać się o dotację 
np.z Urzędu Marszałkowskiego. RównieŜ Gmina moŜe przeznaczyć na jakąś konkretną 
sprawę środki pomocowe dla danej spółki. Musi być inicjatywa właścicieli gospodarstw 
odnośnie załoŜenia spółki i nawiałbym do tego. 
JeŜeli nie będzie się konserwować urządzeń melioracyjnych wrócimy do dawnych czasów 
gdy były bagienka na polach, kopano bruzdy itd. 
Jest jeszcze szansa uratowania urządzeń melioracyjnych. NaleŜałoby się zorganizować i 
wystąpić do Starostwa o załoŜenie spółki. Myślę, Ŝe Starostwo by pomogło, Wydział 
Rolnictwa jest dość rozbudowany i pręŜny. Gdy powstanie spółka jest moŜliwość pozyskania 
środków pomocowych. Taka jest moja podpowiedź i prośba aby w tym kierunku iść. 
Radny Zwierz – 
- W Chotowie światło uliczne świeci się całą noc. Zgłaszałem  sprawę do Zakładu 
    Energetycznego i otrzymałem odpowiedź, Ŝe nie jest to moja sprawa i naleŜy się zgłosić do 
    Urzędu Gminy. 
- od strony cegielni obok boiska sportowego w Chotowie jest droga. Droga była wytyczona, a  
obecnie praktycznie jej nie ma. Rolnicy drogę przyorali. NaleŜałoby od nowa wytyczyć i 
przywrócić granice drogi. Podczas meczu gdy piłka padnie poza boisko, niektórzy rolnicy 
mówią, Ŝe nie mamy prawa wchodzić na pole. UwaŜam, Ŝe jeŜeli droga w planie ma 7 m, to 
powinna mieć taką szerokość. 
Radny Owczarek -  w OŜarowie do wymiany są 2 lampy, jedna na krzyŜówce koło p.Olejnika 
i druga przy skrzyŜowaniu drogi głównej przez wieś z drogą do kościoła. 
Radny Marek Mielczarek  
- w Mokrsku  II naleŜałoby załoŜyć lampę na przystanku koło p.Piechoty 
- drugi wniosek dotyczy kontynuacji budowy chodnika  i kanalizacji burzowej w Mokrsku II 
   przy drodze powiatowej 
- przystanek PKS w Mokrsku II wymaga naprawy a szczególnie jego zadaszenie. 
Radna Sroka -  składam równieŜ wniosek sprawie budowy chodnika i kanalizacji burzowej w 
Mokrsku I 
Radny Maras -  ja równieŜ chciałem zgłosić budowę chodnika w Krzyworzece przy drodze 
gminnej asfaltowej w kierunku Turowa oraz dalszej budowy chodnika przy drodze 
powiatowej w kierunku Mokrska. 
Radny Chwaliński  - w Komornikach na zebraniu był zgłoszony wniosek w sprawie usunięcia 
drzew w chodniku oraz obcięcie drzew przy drodze powiatowej na odcinku od torów byłej 
kolejki do p.Rychlika. 
 
PoniewaŜ więcej uwag i wniosków nie było Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem, kto 
jest za przyjęciem sprawozdania. 
 
 
Sprawozdanie z przebiegu zebrań wiejskich w miesiącu lutym i marcu  2006 r zostało 
przyjęte jednogłośnie. 
 
 

P u n k t  7 
 

Uchwalenie budŜetu gminy na 2006 rok 
 

Głos zabrała pani Renata Nagła – Skarbnik Gminy 
Zapoznała radnych  z projektem budŜetu gminy na 2006r wskazując róŜnice w stosunku do 
pierwszego projektu budŜetu. /Zał.Nr 2/ 
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Dochody 
BudŜet po stronie dochodów stanowi kwotę 8.976.092 zł i uległ zwiększeniu w porównaniu 
do  projektu budŜetu. 
Dział 010 – Rolnictwo i Łowiectwo,  
Była kwota 2000 zł i pozostaje 2000 zł 
Dział 400 – Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię  elektryczną, gaz i wodę 
uległ zwiększeniu do kwoty 307.719 zł, w projekcie było 242.843 zł. Zwiększeniu uległy 
wpływy z usług za dostarczanie wody do 244.635 zł i wpływy za dostarczanie ciepła do 
kwoty 63.084 zł 
Dział 700 – Gospodarka mieszkaniowa 
Zwiększeniu uległy wpływy z opłaty eksploatacyjnej do 11.318 zł. RównieŜ zwiększeniu   
uległy   dochody   z   najmu   i   dzierŜawy   składników majątkowych do kwoty 66.325 zł. Są 
to czynsze. 
Dział 750 Administracja publiczna  
Dochody zwiększone zostały do kwoty 71.109. Wrastają wpływy z róŜnych opłat  o 300 zł. 
Dział 751 Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa 
Zmniejsza się o 23 zł. Otrzymaliśmy pismo z Krajowego Biura Wyborczego Delegatura w 
Sieradzu, w którym zmniejsza się dotację z 900 zł  na 877 zł. 
Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpoŜarowa 
Dochody z budŜetu państwa w kwocie 650 zł pozostają bez zmian. 
Dział 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i  od innych jednostek nie 
posiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem zwiększają się do 
kwoty 1.858.132 zł w tym: 
- wpływy z podatku dochodowego od osób fizycznych zwiększa się do kwoty 2500 zł 
- wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od czynności cywilno-prawnych, 
   podatków i opłat lokalnych od osób prawnych i innych jednostek organizacyjnych pozostają 
   bez zmian i wynoszą 422.257 zł 
- wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od spadków i darowizn, podatku od 
   czynności cywilnoprawnych oraz podatków i opłat lokalnych od osób fizycznych 
   zwiększają się do aktualnego wymiaru i tak: podatek od nieruchomości zwiększa się do 
   kwoty 333.649 zł, podatek rolny – 308.595 zł, podatek leśny – 13.363 zł. Pozostałe podatki 
   w tym rozdziale pozostają bez zmian  i tak: podatek od środków transportowych wynosi 
   20.400, podatek od posiadania psów 200 zł, wpływy z opłaty administracyjnej za czynności 
   urzędowe – 3500, podatek od czynności cywilnoprawnej 25.000 zł. 
- nie ulegają równieŜ wpływy z opłaty skarbowej i wynoszą 12.000 zł 
- udziały gmin w podatkach stanowiących dochód budŜetu państwa zwiększają się do kwoty 
   711.668 zł, w tym: podatek od osób fizycznych 700.668 zł, / jest to kwota z projektu 
   poniewaŜ nie otrzymaliśmy Ŝadnych wytycznych budŜetu państwa odnośnie nowych stawek 
   zarówno dotacji i subwencji./, podatek od osób prawnych został zszacowany na podstawie 
   wykonania roku ubiegłego i wynosi 11.000 zł /poprzednio wynosił 8.000zł/ 
- pobór podatków, opłat i nie opodatkowanych naleŜności budŜetowych wynosi 5000 zł. /Są 
   to odsetki od nieterminowych wpłat z tytułu podatków i opłat/ 
Dział 758 – RóŜne rozliczenia stanowią kwotę 4.822.958 zł. /Jak wcześniej mówiłam 
subwencje zostały przyjęte w kwocie jakie były w projekcie. Został zwiększony rozdział 
75814 RóŜne rozliczenia finansowe  do kwoty 6.500 zł/ 
Dział 801 – Oświata i wychowanie  
Dochody w oświacie zostały skalkulowane na kwotę 82.176 zł. Dochody w przedszkolach tj. 
wpływy za wyŜywienie i przygotowanie posiłków pozostały bez zmian. 
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W tym dziale dochodzi teraz nowy rozdział 80197- gospodarstwa pomocnicze § 2380 – 
wpływy części zysku z gospodarstwa pomocniczego kwota 1.686 zł 
Wpłynęło pismo od p.Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mokrsku,  w którym zwraca się do 
Rady Gminy o pozostawienie w gestii gospodarstwa pomocniczego naleŜnej części zysku z 
działalności obozu letniego. Prośbę motywuje tym, Ŝe środki, które pozostały na koncie na 
koniec roku w kwocie 3.393 zł zostaną przeznaczone na opłatę energii 500 zł, opłatę telefonu 
– 300 zł, opłatę dzierŜawy 1500 zł, oraz szereg innych opłat związanych z rozpoczęciem 
działalności obozu w 2006r. Działalność obozu rozpocznie się w maju, a te opłaty 
gospodarstwo pomocnicze musi ponieść jeszcze do  tego okresu. 
Środki jakimi dysponowało gospodarstwo pochodziły z odpłatności za pobyt na obozie i 
zostały wykorzystane prawie w całości na działalność  w czasie trwania obozu. Opłaty stałe 
muszą być dokonywane cały rok a nowe środki będzie moŜna pozyskać w czasie trwania 
obozu tj.lipcu i sierpniu. Gospodarstwo pomocnicze nie otrzymuje Ŝadnych dotacji na 
działalność obozu, nie moŜna więc mówić o jakichkolwiek zyskach.  
W związku z tym pismem po stronie wydatków została zaplanowana dotacja przedmiotowa 
dla obozu w takiej samej kwocie jaką gospodarstwo wpłaciło tj.połowę osiągniętego zysku. 
Dział 851 – Ochrona zdrowia 
Planowane dochody w kwocie 75.000 pochodzą z wpływów z opłat za zezwolenie na 
sprzedaŜ alkoholu . 
Dział 852 – Pomoc społeczna 
Dochody zwiększają się o kwotę dotacji celowej jaką otrzymaliśmy w marcu na 
dofinansowanie do zadań własnych. Jest to kwota 4.969 zł w rozdziałe 85295 § 2030. Dotacja 
celowa jest przeznaczona na zapewnienie pomocy w zakresie doŜywiania w formie posiłków, 
świadczenia pienięŜnego na zakup posiłków lub Ŝywności albo świadczenia rzeczowego w 
postaci produktów Ŝywnościowych i stanowi zaliczkę na poczet środków, które zostaną 
przyznane w 2006r na realizację programu w zakresie doŜywiania 
RównieŜ w marcu  otrzymaliśmy pismo z Urzędu Wojewódzkiego w sprawie przyznania 
dotacji celowej na dział 854 rozdział 85415 § 2030 kwota 6282 zł. Jest to dotacja celowa 
przeznaczona na dofinansowanie świadczeń systemu pomocy materialnej dla uczniów o 
charakterze socjalnym.  Jest to zaliczka na m-c styczeń i luty. Ostateczne kwoty zostaną 
przekazane w późniejszym terminie. 
Dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska  
Dochody wynoszą 32.580 zł, w tym wpływy z usług za wywóz ścieków 30.000 zł oraz 
wpływy z usług w zakresie gospodarki odpadami 2.580 zł. 

Ogólna kwota dochodów to kwota 8.976.092 zł ,  przychody z zaciągniętych poŜyczek 
i kredytów na rynku krajowym – 2.036.161 zł, oraz wolne środki z lat ubiegłych/nadwyŜka/ 
97.983 zł. W sumie dochody i przychody budŜetu na 2006r to kwota 11.110.236 zł 

 
Wydatki 
Wydatki na 2006r zamknęły się w kwocie ogólnej 10.842.236 zł, rozchody w kwocie 
268.000. W sumie wydatki i rozchody bilansują się w kwocie 11.110.236 zł. 
Dział 010 Rolnictwo i łowiectwo 
Wpłata na rzecz Izby Rolniczej – 8.076 zł 
Dział 400 Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię  elektryczną, gaz i wodę 
Rozdział 4001 –dostarczanie ciepła – 56.656 zł 
w tym: 
- wynagrodzenie pracowników - 12.752 
- składki na ubezpieczenia społeczne-   2.200 
- składki na Fundusz Pracy  -     312 
- wynagrodzenia bezosobowe -  4.507 
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- zakup materiałów i wyŜywienia - 33.305 
- zakup energii   -      600 
- zakup usług pozostałych  -   1.250 
- róŜne opłaty i składki  -  1.730 
Rozdział 4002 – dostarczanie wody,  łączna kwota wydatków wynosi 225.320 zł 
w tym: 
- wydatki osobowe nie zaliczone do wynagrodzeń - 880 zł 
- wynagrodzenia osobowe pracowników - 39.805 
- dodatkowe wynagrodzenia roczne  -  3.154 
- składki na ubezpieczenia społeczne -  7.926 
- składki na Fundusz Pracy   -  1.127 
- wynagrodzenia bezosobowe  -  7.800 
- zakup materiałów i wyposaŜenia  - 30.000 
- zakup energii    - 40.000 
- zakup usług remontowych   -   6.000 
- zakup usług pozostałych   - 12.400 
- róŜne opłaty i składki   - 15.000 
- odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych- 1.528 
- wydatki inwestycyjne /budowa wodociągu Chotów-Górale na odcinku 800 m - 60.000 
Dział 600 Transport i łączność 
Ogólna kwota wydatków    -  2.254.927 zł 
w tym: 
- wydatki osobowe nie zaliczone do wynagrodzeń -   1.700 
- wynagrodzenia osobowe pracowników  - 81.962 
- dodatkowe wynagrodzenia roczne   - 13.690 
- składki na ubezpieczenia społeczne  - 17.900 
- składki na Fundusz Pracy    -   2.476 
- zakup materiałów i wyposaŜenia   -  96.800 
- zakup energii     -       900 
- zakup usług remontowych    - 227.286 
- zakup usług pozostałych        24.700 
- podróŜe słuŜbowe krajowe    -        200 
- róŜne opłaty i składki    -     3.000 
- odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych – 3.312 
- wydatki inwestycyjne    - 1.781.001 
   /budowa drogi Morzykobyła-OŜarów-Słoniny, przebudowa drogi Jasna-Góra-Skomlin, 
    opracowanie pełnych dokumentacji projektowych na budowę dróg/ 
Dział 700 – Gospodarka mieszkaniowa 
Wydatki zostały zwiększone do kwoty 52.700 zł, a były 37.700 zł, 
w tym: 
- zakup materiałów i wyposaŜenia - 10.000 
- zakup energii   -   2.500 
- zakup usług remontowych  -  20.000 
- zakup usług pozostałych  - 19.200 
- róŜne opłaty i składki  -   1.000 
Dział 710 Działalność usługowa 
Wydatki pozostają bez zmian i wynoszą 2.000 zł 
Dział 750 Administracja publiczna 
Łączna kwota wydatków wynosi 1.035.792 zł 
w tym: 
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- Urzędy wojewódzkie - 68.907 zł 
   Są to zadania zlecone na opłacenie 2 stanowisk pracy i kosztów związanych z akcją 
    kurierską i transportem dowodów osobistych 
- Rady gmin   - 68.000 zł 
   Wydatki zostały zwiększone o kwotę 5.000 w § 4170 – wynagrodzenia bezosobowe. Są to 
   diety dla sołtysów biorących udział w sesji. 
- Urzędy gmin, po przeliczeniu wynagrodzeń i odpisów na zakładowy fundusz socjalny 
    wydatki w tym rozdziale wynoszą 892.012 zł 
- Pozostała działalność - 6.873 zł 
   w tym:  5.498 zł dla Związku Gmin Ziemi Wieluńskiej 
                1.375 zł dla Związku Gmin Wiejskich 
Dział 751 – Urzędy  naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz 
sądownictwa 
Są to zadania zlecone. Była kwota 900 zł., obecnie jest 877 zł. O 23 zł została zmniejszona 
dotacja . 
Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona ppoŜ. 
-  rozdział Ochotnicze straŜe poŜarne  
   zostały zwiększone wydatki na zakupy inwestycyjne w kwocie 22 tys.zł na zakup 
   samochodu dla straŜy w Słupsku. Pozostałe kwoty są takie same jak były w projekcie. 
- rozdział obrona cywilna. Wydatki pozostają bez zmian i wynoszą 650 zł. 
Dział 756  Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek nie 
posiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem 
Wydatki w tym dziale poprzednio wynosiły 40.000 zł i zostały zmniejszone do kwoty 38.218 
zł, i tak: 
- wynagrodzenia agencyjno-prowizyjne wynoszą -  20.000  
- składki na ubezpieczenia społeczne  -       607  
- składki na Fundusz Pracy    -         86  
- wynagrodzenia bezosobowe   -    3.525  
- zakup materiałów i wyposaŜenia   -    4.000  
- zakup usług pozostałych    -   10.000 
Dział 757 Obsługa długu publicznego - 73.434 zł 
Są to odsetki od zaciągniętych kredytów. 
Dział 801 Oświata i wychowanie 
Wydatki uległy zwiększeniu  o kwoty wynikające z przeliczeń wynagrodzeń nauczycieli 
zgodnie z uchwalonym regulaminem i obsługi zgodnie z ustaloną stawką najniŜszego 
wynagrodzenia oraz wartością jednego punktu. 
Rozdział Szkoły podstawowe wydatki wynoszą: - 2.534.017  
w tym: 
- wydatki osobowe nie zaliczone do wynagrodzeń -    170.441 
- wynagrodzenia osobowe pracowników  - 1.466.935 
- dodatkowe wynagrodzenie roczne   -    106.500 
- składki na ubezpieczenia społeczne  -     317.962 
- składki na Fundusz Pracy    -       43.319 
- wynagrodzenia bezosobowe   -         4.000 
- zakup materiałów i wyposaŜenia   -     150.080 
- zakup pomocy naukowych, dydaktycznych i ksiąŜek -  10.000 
- zakup energii     -       31.100 
- zakup usług remontowych    -        71.704 
- zakup usług pozostałych    -        18.940 
- zakup usług dostępu do sieci Internet  -           3.300 
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- podróŜe słuŜbowe krajowe    -           1.400 
- róŜne opłaty i składki    -           7.550 
- odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych   – 126.786 
Rozdział Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych  wydatki wynoszą:  - 40.605 
w tym: 
- wydatki osobowe nie zaliczone do wynagrodzeń - 2.872 
- wynagrodzenia osobowe pracowników  - 22.733 
- dodatkowe wynagrodzenie roczne   -   1.678 
- składki na ubezpieczenia społeczne  - 4.997 
- składki na Fundusz Pracy    -     680 
- zakup materiałów i wyposaŜenia   -  2.800 
- zakup pomocy naukowych, dydaktycznych i ksiąŜek – 1.400 
- zakup energii     - 360 
- zakup usług pozostałych    - 500 
- podróŜe słuŜbowe krajowe    - 100 
- odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych – 2.005 
Rozdział Przedszkola -  wydatki wynoszą: - 705.165 
w tym: 
- wydatki osobowe nie zaliczone do wynagrodzeń -  32.442 
- wynagrodzenia osobowe pracowników  - 363.311 
- dodatkowe wynagrodzenia roczne   - 27.886 
- składki na ubezpieczenia społeczne  - 72.121 
- składki na Fundusz Pracy    - 10.255 
- wynagrodzenia bezosobowe   -   1.000 
- zakup materiałów i wyposaŜenia   -  29.200 
- zakup środków Ŝywności    -  68.040 
- zakup pomocy naukowych, dydaktycznych i ksiąŜek 4.800 
- zakup energii     - 10.000 
- zakup usług remontowych    - 50.000 
- zakup usług pozostałych    -   7.500 
- zakup usług dostępu do sieci Internt  -      300 
- podróŜe słuŜbowe krajowe    -       550 
- róŜne opłaty i składki    -    1.000 
- odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych – 26.760 
Rozdział Gimnazja -  wydatki wynoszą:  956.916 
W tym: 
- wydatki osobowe nie zaliczone do wynagrodzeń -    56.916 
- wynagrodzenia osobowe pracowników  -  619.088 
- dodatkowe wynagrodzenia roczne   -     44.199 
- składki na ubezpieczenia społeczne  -  136.429 
- składki na Fundusz Pracy    -    18.574 
- zakup materiałów i  wyposaŜenia   -     20.000 
- zakup pomocy naukowych, dydaktycznych i  ksiąŜek – 5.000 
- zakup energii     -     10.000 
- zakup usług pozostałych    -       4.300 
- zakup usług dostępu do sieci Internet  -       2.500 
- podróŜe słuŜbowe krajowe    -       1.000 
- odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych-   37.397 
Rozdział dowoŜenie uczniów do szkół wydatki wynoszą 88.000 
Rozdział dokształcanie i doskonalenie nauczycieli -     21.225 
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Rozdział gospodarstwa pomocnicze 
Dotacja przedmiotowa dla gospodarstwa pomocniczego – 1.686 
Dział 851 Ochrona zdrowia 
Zaplanowane kwota 88.00 zł. W pierwszej wersji była kwota 75.000. 
Większość wydatków dotyczy przeciwdziałania alkoholizmowi i tak: 
- róŜne wydatki na rzecz osób fizycznych - 2.000 
- wynagrodzenia osobowe pracowników - 13.929 
- dodatkowe wynagrodzenie roczne  - 1.099 
- składki na ubezpieczenia społeczne -  2.764 
- składki na Fundusz Pracy   -     393 
- wynagrodzenia bezosobowe  - 19.353  
- zakup materiałów i  wyposaŜenia  - 13.080 
- zakup środków Ŝywności   -   4.000 
- zakup usług pozostałych   -           16.000 
- podróŜe słuŜbowe krajowe   -     2.000 
- odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych- 382 
Wprowadzony został rozdział 85195-Pozostała działalność na kwotę 13.000 na pokrycie 
ujemnego wyniku finansowego i  przejętych zobowiązań po likwidowanych i 
przekształcanych jednostkach zaliczanych do sektora finansów publicznych. 
Jest to nakaz zapłaty z sądu na rzecz SPZOZ w Wieluniu po zlikwidowanym ośrodku w 
OŜarowie. 
Dział 852 – pomoc społeczna wydatki zaplanowane zostały w kwocie 1.732.536 zł 
W tym  
-  ośrodki wsparcia - 198.499 
-  świadczenia rodzinne oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia 
    społecznego - 1.278.800 
-  składki na ubezpieczenia zdrowotne opłacane za osoby pobierające niektóre świadczenia z 
    pomocy społecznej oraz niektóre świadczenia rodzinne - 2.484 
- zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe - 81.728 
- dodatki mieszkaniowe - 4.000 
- ośrodki pomocy społecznej - 155.056 
Dodany został rozdział 85295 pozostała działalność kwota 11.969 na doŜywianie dzieci 
Dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – 561.570 
Rozdział Gospodarka ściekowa i ochrona wód - 425.505 
W tym: 
- wydatki osobowe nie zaliczone do wynagrodzeń - 822 
- wynagrodzenia osobowe pracowników  - 33.752 
- dodatkowe wynagrodzenie roczne   -   3.346 
- składki na ubezpieczenia społeczne  -   6.392 
- składki na Fundusz Pracy    -      909 
- zakup materiałów i wyposaŜenia   -  24.500 
- zakup energii     -  20.000 
- zakup usług remontowych    -    4.500 
- róŜne opłaty i składki    -    2.000 
- odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych – 1.528 
- wydatki inwestycyjne jednostek budŜetowych /kanalizacja Mokrsko Wola – 325.756 
    Zadanie będzie finansowane przy udziale poŜyczki. Z wnioskami o poŜyczkę wystąpiliśmy 
    do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na kwotę 
    184.600 zł. W projekcie była kwota 255.000. Była to kwota za duŜa od tej jaką fundusz 
    moŜe nam dać. Jednocześnie wystąpiliśmy do Funduszu o umorzenie 2 poŜyczek, jedna na 
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kwotę 42 tysiące i druga na 15.400 zł. Kwota z umorzonych poŜyczek będzie przeznaczona 
równieŜ  na realizację tego zadania. 
Rozdział  Gospodarka odpadami - 22.065 
w tym: 
- wydatki osobowe nie zaliczane do wynagrodzeń -    210 
- wynagrodzenia osobowe pracowników  - 8.142 
- dodatkowe wynagrodzenie roczne   -     614 
- składki na ubezpieczenia społeczne  - 1.509 
- składki na Fundusz Pracy    - 215 
- zakup materiałów i wyposaŜenia   - 1.393 
- zakup usług pozostałych    - 2.400 
- róŜne opłaty i składki    - 7.200 
- odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych- 382 
W pierwszym projekcie budŜetu była jeszcze kwota 25.000 jako wydatki inwestycyjne na 
opracowanie projektu zamykania wysypiska śmieci. Całe zadanie zostało przeniesione do 
Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 
Rozdział 90015 oświetlenie ulic, placów i dróg – 100.000  
W tym: 
- zakup energii - 70.000 
- zakup usług remontowych - 30.000    
Rozdział 90095 pozostała działalność - 14.000 
w tym:  
- zakup materiałów  i wyposaŜenia  - 2000 
- zakup usług pozostałych   - 12.000 
Jest to kwota przeznaczona dla schroniska Zwierzyniec w Wieluniu 
Dział 921 – Kultura i Ochrona dziedzictwa narodowego  - 152.095 
Rozdział Biblioteki - 98.718 
w  tym: 
- wydatki osobowe nie zaliczone do wynagrodzeń - 3000 
- wynagrodzenia osobowe pracowników  - 45.494 
- dodatkowe wynagrodzenie roczne   -   3.621 
- składki na ubezpieczenia społeczne  -   9.114 
- składki na Fundusz Pracy    -   1.296 
- zakup materiałów i  wyposaŜenia   -    7.000 
- zakup pomocy naukowych, dydaktycznych  i  ksiąŜek – 20.000 
- zakup energii     - 1.000 
- zakup usług   pozostałych    - 3.000 
- zakup usług dostępu do sieci Internet  - 1.400 
- podróŜe słuŜbowe krajowe    -    600 
- odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych - 2.293 
Rozdział Pozostała działalność - 53.377 
w tym: 
- wynagrodzenia osobowe pracowników - 31.413 
- dodatkowe wynagrodzenia roczne  -   1.958 
- składki na ubezpieczenia społeczne -   5.750 
- składki na Fundusz Pracy   -      818 
- zakup usług pozostałych   -   5.574 
- podróŜe słuŜbowe krajowe   -       200 
- odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych - 764 
Dział Kultura fizyczna i sport wydatki wynoszą -  82.000 
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Kwota została nie zmieniona. Jest to dotacja z budŜetu na finansowanie zadań zleconych do 
realizacji stowarzyszeniom. 
Ogólna kwota wydatków to  10.842.842.236. Spłata krajowych poŜyczek i kredytów 268.000 
Suma bilansowa wydatków to kwota 11.110.236 zł. 

Chciałam równieŜ poinformować, Ŝe w załączniku Nr 3 „dochody związane z 
realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych ustawami” uległ 
zmianie w stosunku do pierwotnego projektu budŜetu dział 751. Kwota dotacji wynosiła 900 
zł a obecnie 877 zł. Pozostałe kwoty są bez zmian. 

W załączniku Nr 4 w którym są wymienione dochody z tytułu wydawania zezwoleń 
na sprzedaŜ alkoholu i wydatki na realizację zadań określonych w Programie Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  kwoty nie uległy zmianie. 

Zał.Nr 5 Przychody i rozchody związane z finansowaniem niedoboru w 2006r  
przedstawiają się następująco: 
- prognozowane dochody budŜetowe na 2006r  - 8.976.092 
- przychody z zaciągniętych: poŜyczek  -    14.600 
                                               kredytów                     - 1.851.561 
Razem dochody i przychody  stanowią kwotę          - 11.110.236 
Planowane wydatki budŜetowe na 2006r                  - 10.842.236 
Rozchody: 
- spłata poŜyczek                                                        -       64.000 
- spłata kredytów                                                        -      204.000 
Sumy bilansowe   wydatków                                      - 11.110.236 

Zał.Nr 6 Wykaz inwestycji gminnych realizowanych w roku 2006r 
Pozycja 1 Budowa wodociągu Chotów-Górale była kwota 70.000 obecnie jest kwota 60.000 
Pozycja 2 Przebudowa drogi gminnej Nr 117056E Morzykobyła-OŜarów-Słoniny – zmian nie 
ma 
Pozycja Nr 3 Przebudowa drogi gminnej Nr 117051E Jasna-Góra-Skomlin  - nie ulega 
zmianie 
Pozycja nr 4 Opracowanie pełnych dokumentacji projektowych na przebudowę budowę dróg . 
Kwota jest juŜ aktualna. Mamy podpisane umowy na opracowanie dokumentacji. 
Pozycja 5. Budowa kanalizacji Mokrsko Wola 
Uległa zmianie kwota poŜyczki była kwota 255.000 a jest 184.600. W związku z tym 
zwiększyły się  środki wkładu własnego. 
Pozycja 6. Opracowanie projektu przebudowy lub rekultywacji składowiska odpadów. 
Są to środki z Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska  w kwocie 26.000. Mamy juŜ 
podpisaną umowę z wykonawcą.                                                     
W części II tego załącznika „Wykaz zakupów inwestycyjnych” kwota uległa zwiększeniu o 
22 .000 zł tj.o środki przewidziane na zakup samochodu dla OSP Słupsko. 

Zał.Nr 7”Plan przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej” przedstawia się następująco: 
- stan środków na początek roku   - 34.147  
- planowane dochody, dotacja z WFOŚiGW – 20.000 
- Planowane wydatki      - 48.000 
Są to wydatki inwestycyjne, w tym 7.000 na zakup pompy typu Sarin SG, 26.000 na 
opracowanie projektu przebudowy lub rekultywacji składowiska odpadów w Mokrsku ,na 
zakup materiałów i  wyposaŜenia – 10.000, zakup usług pozostałych – 5.000. Planowany stan 
środków Funduszu na koniec roku to kwota 6.147 zł. 
 Zał.Nr 8. Są to przychody i wydatki Gospodarstwa Pomocniczego Publicznej Szkoły 
Podstawowej w Mokrsku, i tak: 
- stan środków na początek roku - 3.373 
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- plan przychodów   - 133.000 
- planowane wydatki   - 136.373 
- stan środków pienięŜnych na koniec roku nie planuje się. 
 Zał.Nr 9 Wydatki do dyspozycji sołectw. Są to wydatki zgodnie z planami 
finansowymi uchwalonymi na zebraniach wiejskich. 
 Zał.Nr10  „Projekt planu dochodów budŜetu państwa związanych z realizacją zadań z 
zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie ustawami na 2006 rok” 
Nie uległ zmianie, gdyŜ nie mamy ostatecznych kwot dotacji. 
 Zał.Nr 11 Prognoza długu równieŜ nie uległ zmianie 
 
Dyskusja: 
Radny Majtyka 
- w planie przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej na 2006r nie są przewidziane Ŝadne środki na oczyszczalnie przydomowe. Ktoś  z  
mieszkańców gminy moŜe chciałby w swoim gospodarstwie oddalonym od głównego 
kolektora wybudować oczyszczalnię przydomową i moŜe wystąpić do tego funduszu o 
dotacje. 

- panu Wójtowi i na komisji sygnalizowałem sprawy ekologicznych pieców opalanych 
zboŜem. Rolnicy zakładający takie piece mają prawo wystąpić do Gminnego Funduszu o 
dofinansowanie. 

- w dziale oświata i wychowanie rozdział szkoły podstawowe zaplanowane są środki na zakup 
usług - dostęp do Internetu. Proponowałbym zwiększyć tutaj kwotę. W OŜarowie i nie tylko 
będzie moŜliwość połączenia radiowego z Internetem. Będzie moŜna zakładać i 
organizować kawiarenki internetowe, które mogą być finansowane z programu Lider Plus. 
W związku z tym uwaŜam, Ŝe naleŜałoby zwiększyć środki na organizowanie takich 
kawiarenek. 

Wójt Gminy – 
- Nie mam nic przeciwko oczyszczalniom przydomowym. JeŜeli GFOŚiGW ma być inaczej 

podzielony to trzeba powiedzieć skąd wziąć i jak środki przesunąć. W tej chwili środki są 
przeznaczone na wysypisko śmieci. Proszę złoŜyć wniosek , a radni niech go przegłosują. 

- W sprawie opalania budynków poprzez spalanie zboŜa w piecach wystąpiliśmy do 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej o pełną informację 
na ten temat. Do dnia dzisiejszego jeszcze jej nie otrzymaliśmy. 

- Stowarzyszenie Wieluńskie, którego szefem jest Sekretarz Powiatu p.Andrzej Chowis 
wspólnie z Starostwem Powiatowym zorganizowało  2 spotkania i podjęło się opracowania 
projektów na co moŜna byłoby przeznaczyć środki pochodzące z programu Lider Plus. Do 
tego aby  program wszedł w Ŝycie potrzebne są 3 podmioty: stowarzyszenie, samorząd i 
biznes prywatny. JeŜeli będę miał jakąś informację na ten temat, to z pewnością się z nią 
podzielę. 

   Wiem, Ŝe jest moŜliwość połączenia się z Internetem drogą radiową. RównieŜ TZG zakłada 
takie urządzenia. Obecnie są montowane na terenie Mokrska. JeŜeli będzie wychodzić to 
taniej   moŜna zmienić operatora. Obecnie szkoły korzystają z usług Telekomunikacji 
Polskiej. Z rozmowy z panią Dyrektor szkoły w Mokrsku wiem, Ŝe na razie nie chce 
zmieniać operatora.  

Radny Zwierz – UwaŜam, Ŝe najpierw powinny wpłynąć podania mieszkańców o 
dofinansowanie do budowy oczyszczalni przydomowych i dopiero  na drugi rok zaplanować 
środki w budŜecie na ten cel. Po co blokować środki w tym roku, jeśli nikt nie będzie 
zainteresowany budową oczyszczalni przydomowych. 
Radny Majtyka -  było posiedzenie Komisji Rolnictwa, na którym była rozpatrywana droga 
Chotów-Krzyworzeka-OŜarów. Na komisji było ustalone, Ŝe miała być robiona droga w 
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Krzyworzece, która biegnie od krzyŜówki  do cegielni i dalej  aŜ do OŜarowa. Przebieg tej 
drogi został zmieniony. Ma iść Kolonią Kabus, łącznikiem, który wychodzi koło mostu i dalej 
droga na OŜarów. Zostanie odcinek około 800-900m, który nie będzie asfaltowany. Nie wiem 
czy uda się załatwić środki na przeprowadzenie tej inwestycji? 
Na wniosek radnego Kielera pan Wójt przystał aby skrócić drogę OŜarów-Słoniny i w zamian 
tego zrobić brakujący odcinek w Krzyworzece. 
Wójt Gminy – ja ten wniosek przyjąłem i powiedziałem, Ŝe nie mam nic przeciwko temu. Na 
komisji była mowa o 600m, teraz jest 900. Na szybko nie umiem odpowiedzieć. Są wnioski i 
niech Rada zdecyduje. Ja nie chcę jednoosobowo podejmować decyzji. 
Kwestia zmiany przebiegu drogi. Jest to wniosek przyszłościowy. UwaŜam, Ŝe uda się 
pozyskać na tą drogę środki pomocowe. Od roku 2007 do 2013  mają być nowe środki, 
tworzy się programy. Myślę, Ŝe w końcu jakieś  środki dla gmin muszą być. W związku z tym 
taki jest nasz projekt. Natomiast  odcinek 900m w Krzyworzece planowane jest, aby zrobić z 
środków budŜetu gminy w oparciu o uproszczony projekt techniczny. W ten sposób 
mielibyśmy stronę południową Krzyworzeki zakończoną jeśli chodzi o drogi. 
Poza tym ruch zostałby rozładowany, nie wszyscy bowiem mieszkańcy jeŜdŜą do Wielunia, 
niektórzy jadą do Mokrska  lub do Skomlina. Dlaczego ludzie mają jeździć drogą gdzie jest 
największe skupisko domów. UwaŜam, Ŝe propozycja nasza będzie z korzyścią dla całej wsi. 
Proponuję w protokole z sesji zrobić zapis, Ŝe budowę drogi  w Krzyworzece na odcinku od 
cegielni do łącznika z drogą na Kabus ująć w roku budŜetowym 2007 i wykonać z środków 
własnych budŜetu gminy. 
Na drogę, która jest ujęta w projekcie będziemy starać się o środki pomocowe. Być moŜe 
wynajmiemy  nawet firmę, która w sposób profesjonalny zajmuje się wypełnianiem 
wniosków. 
Jestem za tym aby zrobić ten  odcinek 900m drogi i nie kłócić ludzi. Na Kolonii Kabus teŜ 
mieszkają ludzie, jest zakład i teŜ mają prawo jeździć po dobrej drodze. Ostatnio jechałem tą 
drogą, wygląda okropnie.  
Radny Dudek  - Niedawno 8 marca byłem w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska z 
przedstawicielami OSP Słupsko. Był pan Ciura, pan sołtys Kmiecik i z Urzędu Gminy pani 
Cichla. Z mojej  strony padło pytanie, czy jako samorząd  moŜemy  starać się o środki z 
funduszu na lata 2007-2013. Odpowiedź była: tak moŜemy się starać i pisać wnioski. . 
Proponowałbym aby  drogi, które są  ujęte w projekcie pozostawić. Nie przesądzajmy, Ŝe 
środków nie będzie, bo na pewno będą. 
Radny Majtyka – moŜna się starać o środki pomocowe na  drogi ale musi mieć wszystko ręce 
i nogi. Starać się powinniśmy o środki na drogi gminne. Na komisji padło stwierdzenie, Ŝe nie 
moŜna 2 razy lać asfaltu na juŜ istniejącą drogę asfaltową. Nikt nie mówi aby lać asfalt na 
asfalt. Asfaltowanie drogi moŜna zacząć od cegielni w Krzyworzece do OŜarowa, natomiast 
na drogę przez Kolonie Kabus opracować uproszczony projekt i zrobić ją z budŜetu gminy. 
Tak jak to jest  teraz zrobione, jest to bardzo nadciągnięte. 
Wójt Gminy – jest to mój wniosek jako Wójta Gminy i mam prawo do takiego wniosku. Chcę 
powiedzieć, Ŝe miałem niejednokrotnie ogromne presje mieszkańców Kolonii Kabus i 
pracowników zakładu aby naprawić tą drogę. Były sytuacje nawet bardzo nieprzyjemne. Są 2 
wnioski. Jeśli radni uznają, Ŝe trzeba inaczej zrobić, nie będę się upierał, z nikim nie będę 
walczył. Skoro ktoś uwaŜa, Ŝe trzeba robić w inny sposób i wszystko zmieniać co Wójt 
zgłosi, moŜe być, proszę bardzo. 
Jest to tylko mój wniosek i propozycja. Nikt w tym momencie jeszcze drogi nie wykonuje. 
Radna Grześlak -  czy na ten rok są przewidziane jakieś środki na remont budynku, w którym 
mieści się agencja pocztowa w OŜarowie. Wiem, Ŝe pani, która prowadzi tą agencje składała 
podanie do Wójta i nie otrzymała jeszcze Ŝadnej odpowiedzi. Szczególnie chodzi o remont 
dachu, który przecieka juŜ od kilku lat. Do tej pory naprawiany był  sposobem gospodarczym. 



 17 

Wójt Gminy – pismo otrzymaliśmy i bierzemy remont tego budynku pod uwagę. Budynki 
komunalne będziemy remontować w ramach moŜliwości finansowych.  
Rdna Grześlak -  w dziale gospodarka komunalna, rozdział oświetlenie ulic przewidziana jest 
kwota 30.000 zł na zakup usług remontowych. Czy w ramach tych środków moŜna liczyć, Ŝe 
zostaną załoŜone lampy uliczne na „Korei”. 
Wójt Gminy – jeśli chodzi o oświetlenie uliczne śmiem przypuszczać, Ŝe energetyka działa 
specjalnie aby nabić kilowaty. Wielokrotnie się zdarzało, Ŝe lampy świecą się w dzień. 
Dzisiaj równieŜ o tym mówił radny Zwierz. Sterowanie mamy bardzo dobre gdyŜ jest to 
sterowanie astronomiczne. JeŜeli jest dobrze uregulowane,  to w jednej minucie  wszędzie  
lampy zapalają się i gasną. 
W związku z tym najprawdopodobniej wypowiem umowę i ogłoszę przetarg na konserwację 
oświetlenia ulicznego. Nie mogę powiedzieć, Ŝe zmieni się firma  ale kaŜda inna firma 
działająca na rynku ma prawo przystąpić do przetargu. JeŜeli Zakład Energetyczny złoŜy 
ofertę korzystniejszą to pozostanie nadal. Zostanie spisana umowa, która moŜe być zawarta 
na rok czy dłuŜej, nawet do 3 lat. Prowadzę rozmowy w tym kierunku. Gdy będę miał oferty, 
będę wiedział czy na obsłudze zostaną jakieś oszczędności. Być moŜe zaoszczędzimy na 
energii i wówczas środki zostaną przesunięte. Projekty na pewno trzeba robić. Rozmawiać 
będę z energetyką jak to zrobić, aby jak najmniej kosztowało a spełniło swój efekt. 
Radny Kieler – wrócę jeszcze do ustaleń z Komisji. Mówiliśmy aby skrócić o 600m drogę 
OŜarów-Słoniny tj.wykonać tylko do p.Presia. 
Wójt Gminy – tam nie ma 600 m, jest tylko 400. 
Radny Kieler -  wykonanie nawet tych 400 m w lesie będzie o wiele droŜsze, gdyŜ trzeba 
wykonać korytowanie drogi, nawieźć kamień itd. Pozostaję przy ustaleniach z komisji i 
proponuję skrócić drogę  OŜarów Słoniny i w miejsce tego  wykonać  odcinek drogi od 
cegielni do łącznika. Wykonanie  nawet  400 m tego odcinka  spowoduje, Ŝe zostanie 
zrobiona droga tam gdzie jest najgorzej. 
Przewodniczący Rady -  Są 2 wnioski i proponuję poddać je pod głosowanie. 
Kto jest za wnioskiem aby droga Morzykobyła- OŜarów-Słoniny była budowana w całości 
zgodnie z projektem. 
 
Za wnioskiem głosowało 11 radnych, 1 radny był przeciw, 2 radnych wstrzymało się 
od głosu. 
 
Przewodniczący Rady  - stwierdzam, Ŝe wniosek Wójta przeszedł. 
 
Radny Majtyka – ja zgłosiłem wniosek aby drogę od cegielni w Krzyworzece przez Kolonie 
do OŜarowa zrobić z środków Unii Europejskiej a drogę przez Kabus wykonać z środków 
budŜetu gminy na podstawie uproszczonego projektu.. 
Radny Maras -  uwaŜam, Ŝe  naleŜy zrobić  drogę jak jest w projekcie, a  odcinek od cegielni 
do łącznika z kolonią Kabus  wykonać z budŜetu gminy. 
Radny Kieler -   jeśli tak ma być, to powinniśmy podjąć uchwałę i zmienić kategorię dróg. 
Droga gminną jest droga o numerze 3725 tj.Chotów-Krzyworzeka-Ozarów, a nie droga, która 
jest w projekcie.. Nie ma takiej drogi gminnej zgodnie z wykazem jaki otrzymaliśmy.  
Wójt Gminy – uchwała nie została zmieniona. Do procesu inwestowania wystarczy prawo 
własności i dysponowania gruntem i do pozwolenia na budowę teŜ. Chcąc zmieniać kategorie 
drogi teraz, to byłaby wielka nieroztropność,  poniewaŜ gdyby ktoś urwał sobie np. 
zawieszenie samochodu wówczas gmina ponosiłaby odpowiedzialność za wszelkie 
uszkodzenia. Kategorię drogi proponowałbym zmienić gdy standard drogi się podniesie. Po 
wybudowaniu drogi dopiero  naleŜałoby podjąć uchwałę o zmianie jej kategorii gdyŜ standard 
jej na tyle się podniesie, Ŝe spokojnie moŜna zakwalifikować ją do dróg waŜniejszych. 
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Radny Majtyka – na jakiej podstawie został  wykonany projekt drogi. W projekcie budŜetu 
jest numer drogi, która biegnie od krzyŜówki w Krzyworzece do OŜarowa. Nie ma  numeru 
drogi, która idzie przez Kolonię Kabus i łącznik 
Wójt Gminy – Projekt na drogę został opracowany na podstawie prawa dysponowania 
gruntem. Jeśli są takie uwagi, to chciałbym zwrócić uwagę, Ŝe droga od Brzezin do OŜarowa 
teŜ nie jest w kategorii dróg gminnych. UwaŜam, Ŝe tą polemikę trzeba  zakończyć. Są 
wnioski konkretne, precyzyjne.  Rada nie składa się tylko z 2 czy 3 radnych. Jeśli  uzna, Ŝe 
trzeba je zmienić, to ma prawo je zmienić. Ponad 2 lata byłem ścigany za ośrodki zdrowia i 
inne sprawy. Okazuje się dzisiaj kto miał rację. UwaŜam, ze Rada jest do pomocy a nie 
przeszkadzania. 
Radny Owczarek -  Sprawa drogi była dyskutowana  juŜ na poprzedniej sesji, odbyło się 
posiedzenie Komisji Rolnictwa, był czas na wyjaśnienia. UwaŜam, Ŝe naleŜy zamknąć 
dyskusję na ten temat. 
Radny Majtyka -  na komisji były inne ustalenia. Wójt się teraz z nich wycofał. 
Wójt Gminy – chcę przypomnieć, Ŝe realizuję koncepcję komisji, która proponowała połączyć 
drogę od Kolonii w Komornikach poprzez Motyl do OŜarowa. Następny plan  dotyczący 
drogi w Krzyworzece uwaŜam, równieŜ, Ŝe nie jest zły. JeŜeli ktoś chce zaspokoić swoje 
ambicje, proszę bardzo niech tak będzie.  
Ja chcę odciąŜyć tą stronę Krzyworzeki i wykonać  drogę przez Kolonię Kabus aŜ do 
OŜarowa, nie dzielić mieszkańców na gorszych i lepszych. Chciałbym aby wszyscy 
mieszkańcy byli zadowoleni.  
JeŜeli radni uwaŜają, Ŝe mają lepsze pomysły, Ŝe trzeba coś zmienić, to proszę bardzo, ja nie 
mam nic przeciwko. Będzie uchwała i ja ją wykonam. 
Radny Kieler -  proponuję przystać do wniosku radnego Owczarka. UwaŜam, Ŝe dalsza 
dyskusja jest bezcelowa. Wnoszę o zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady -  zwrócił się do radnego Majtyki o dokładne sprecyzowanie wniosku. 
Radny Majtyka – realizować drogę, z środków pomocowych która przebiega od krzyŜówki w 
Krzyworzece  do cegielni, Kolonię  Krzyworzeka, dalej do OŜarowa  i wychodzi koło 
p.Ulfika. Natomiast drogę przez kolonię Kabus od p.Chwindy do p.Spychały  wykonać z 
środków budŜetu gminy na podstawie uproszczonego projektu, który moŜna zrobić jak mówił 
p.Szaniec za  2 tys. zł. Zrobić to w ten sposób i nie będzie dyskusji. Zrealizowana  będzie 
jedna i druga droga, a tak  800m asfaltu  połoŜone będzie na drogę, która idzie w pole. 
Wójt Gminy – dlaczego radny z OŜarowa zabiera głos na temat Krzyworzeki.? 
Radny Majtyka – przepraszam bardzo, jestem radnym całej gminy 
Radna Grześlak – mamy głosować wnioski, a właściwie nie bardzo wiadomo o którą drogę 
chodzi. Mówi się nazwiskami , jakiś pan Ulfik,  p.Spychała.. 
Wójt Gminy – mój wniosek jest  wykonać drogę : od drogi głównej  do „rafinerii”,   połączyć 
ją poprzez łącznik o którym było tyle dyskusji z drogą  Krzyworzeka Kolonia  i dalej droga 
do zbiornika wyrównawczego, następnie nie skręcać na  drogę na Brzeziny ale do OŜarowa. 
W ten sposób powstanie  obwodnica. Natomiast odcinek od cegielni do „łącznika” wykonać 
w ramach środków własnych. 
Radny Majtyka – ja proponuję wykonać drogę, która idzie od OŜarowa do zbiornika 
wyrównawczego i dalej drogę przez  Krzyworzekę Kolonia do mostu, nie skręcać w łącznik, 
który idzie 800 m przez pola, i dalej drogą do cegielni w Krzyworzece Natomiast drogę od 
p.Chwindy do „rafinerii wykonać z budŜetu gminy. 
Wójt Gminy – są 2 wnioski i proponowałbym je przegłosować. 
Radny Kieler – problem polega na tym, Ŝe komisja chciała aby odcinek od cegielni do 
łącznika był wykonany w tym roku. Komisja nie była przeciw propozycji Wójta a tylko 
proponowała skrócić  o 400m drogę OŜarów-Słoniny, która biegnie w las  i w zamian tego 



 19 

wykonać drogę  w Krzyworzece od cegielni do „łącznika”. PoniewaŜ sprawa drogi OŜarów 
Słoniny została przegłosowana,  nie widzę potrzeby dalszej dyskusji. 
Przewodniczący Rady – przystępujemy do głosowania. Kto jest za wnioskiem Wójta Gminy 
proszę o podniesienie ręki? 
 
Za wnioskiem Wójta głosowało 10 radnych, 2 radnych było przeciw  i 2 radnych 
wstrzymało się od głosu. 
 
Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem: czy są uwagi do projektu budŜetu 
na 2006r 
 
Radny Majtyka -  Zespół Ludowy z OŜarowa składał wniosek o dofinansowanie obchodów  
20- lecia  istnienia  a  Dziecięcy Zespół Obrzędowy  10-lecia . RównieŜ w tym roku przypada 
90-lecie  powstania orkiestry w OŜarowie . Orkiestra nazywa się Gminna ale  działa ona nadal  
w OŜarowie. Chcieliśmy połączyć wszystkie  jubileusze razem i dlatego zwracam się do Rady 
Gminy o wsparcie finansowe w wysokości 1000-1500 zł. 
Wójt Gminy – chciałem sprostować jedną sprawę. Orkiestra , która działała dawniej w 
OŜarowie, to nie jest ta sama orkiestra, która jest obecnie. Jest to Gminna orkiestra, która 
powstała pod koniec 2002r. Proszę nie robić zamętu w głowach ludziom. To nie jest  ta sama 
orkiestra, która działała kiedyś przy OSP w OŜarowie.  
Jeśli chodzi o  Zespoły, to  mają one  swoje środki, a na co je wykorzystają, czy na obchody 
czy teŜ inny cel to jest ich sprawa. Rozmawiałem z panią Skarbnik i chcę powiedzieć, Ŝe w 
budŜecie gminy nie ma innych dodatkowych środków. Z tego co wiem Rada Sołecka w 
OŜarowie przeznaczyła dla szkoły dość pokaźną kwotę, aby między innymi wspomóc 
obchody zespołu i jeszcze inne sprawy. 
Radny Majtyka – niemoŜliwe jest aby orkiestra która istniała przy OSP grała bez przerwy 
przez 90 lat . Orkiestra Gminna powstała na bazie sprzętu  po byłej orkiestrze straŜackiej. 
RównieŜ   niektórzy członkowie orkiestry straŜackiej grają w Orkiestrze  Gminnej.  
Ochotnicze straŜe obchodzą teŜ swoje jubileusze  np. straŜ w OŜarowie  obchodzić będzie 100 
lat istnienia. Jak  zawiązywały się jednostki OSP teŜ miały inną nazwę, np. towarzystwo 
ogniowe czy straŜ ogniowa. 
Jaka kwota jest w budŜecie na Orkiestrę Gminną. 
Pani Skarbnik Gminy – Dziale 921 rozdział 92195 Pozostała działalność jest kwota 53.377, zł 
Kwota ta przeznaczona jest na wynagrodzenia instruktorów zespołów ludowych, orkiestr,  
konserwację sprzętu, zakupy materiałów  itd. 
Radny Majtyka – czy jest szczegółowy podział na poszczególne zespoły czy orkiestry. 
Pani Skarbnik – takiego podziału nie mamy. Pragnę równieŜ zauwaŜyć, Ŝe nikt nie składał 
zapotrzebowania na środki. 
Radny Zwierz -  ja uwaŜam, Ŝe lecia powinno się obchodzić, jeśli  istnieje jakaś organizacja 
cały czas. MoŜe się nazywać róŜnie np.LZS w Chotowie powstał w 1970r, obecnie jest to 
ChKS Chotów  ale w działalności tej organizacji nie było przerwy i w 2010 będzie obchodzić 
40-lecie. Orkiestra  w OŜarowie jakiś czas nie istniała i nie moŜna obchodzić np.90-lecia jej 
istnienia. 
Radny Kieler –jakie są przewidywane remonty w szkole w Krzyworzece.? 
Wójt Gminy  -  Remont dachu jest to podstawowa sprawa i  trzeba wykonać. Jest  projekt 
techniczny na przebudowę przedszkola w Mokrsku. UwaŜam, Ŝe wspólnie z komisją Oświaty 
zastanowimy się co trzeba w pierwszej kolejności robić, zobaczymy ile środków nam 
zostanie.   
Przewiduję taką sytuacje, Ŝe zwołam dyrektorów szkół i przedszkoli przedstawię ile jest 
środków i ustalimy co i jak będzie robione. 
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W tym roku trochę inaczej chcę zrobić, kaŜdy dyrektor przekaŜe swój plac budowy i będzie  
dozorował remonty i odbierał prace itd. Nie będzie, Ŝe Wójt coś źle zrobił. Owszem ja mogę 
pomóc, ale dyrektor będzie odpowiedzialny za  wykonanie remontów. 
Natomiast co się zmieści w remontach w ramach środków dziś nie odpowiem gdyŜ 
dodatkowe środki zostały przesunięte na płace w oświacie. Myślałem, Ŝe z  nadwyŜki 
budŜetowej pieniądze zostaną przeznaczone na remonty w oświacie, nie udało się. Trzeba 
było zabrać środki z nadwyŜki na płace. 
Remont dachu jest sprawą nr 1 , natomiast wszystkie inne remonty będą wykonywane w 
ramach moŜliwości finansowych. 
 
PoniewaŜ więcej zapytań nie było, Przewodniczący poprosił Komisję Uchwał i Wniosków o 
przedstawienie projektu uchwały. 
 
Radny Zgondek Krzysztof – przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu 
Gminy Mokrsko na 2006 rok /Zał.Nr 3/ 
 
Radny Majtyka – dlaczego upowaŜniamy Wójta do zaciągania kredytów i poŜyczek do 300 
tys.zł. 
Pani Skarbnik Gminy  - co roku jest taki zapis w uchwale budŜetowej. Nigdy nie 
korzystaliśmy z tego upowaŜnienia i abyśmy nie musieli z niego korzystać. UpowaŜnienie 
dotyczy sytuacji gdy mamy jakieś zobowiązania a nie ma pieniędzy na koncie. Ten zapis w 
uchwale budŜetowej musi być. 
 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XXXV/153/06 w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy 
Mokrsko na 2006 rok jednogłośnie. 
 
 

P u n k t   8 
 

Informacja z przeprowadzenia inwentaryzacji rzeczowych  
składników majątkowych w SPZPOZ w Mokrsku 

 
 

Głos zabrała pani Skarbnik Gminy. 
W dniu 7 marca 2006 o godz.9.oo Komisja inwentaryzacyjna w pełnym składzie: 
Nagła Renata, Arkadiusz Gmur, Dudek Danuta, Sroka Halina, Cichla Mariola, Piekarek 
Sylwia, Stępien Henryka, Leszek Owczarek przeprowadziła w ośrodku w OŜarowie spis z 
natury  składników majątkowych czyli środków trwałych i obrotowych tzw.wyposaŜenia. 
Wszystkie pozycje, które były w dokumentacji ośrodka są spisane i zgadzają się z stanem 
faktycznym. 
Pewne  rzeczy były spisane jako wyposaŜenie np.kosz wiklinowy, grabie ogrodowe, gaśnice, 
noŜyczki zostały odpisane od inwentarza. Są to materiały, które nie powinny być spisane jako 
wyposaŜenie. Na stan w gabinecie stomatologicznym spisaliśmy unit  i fotel stomatologiczny 
stary, który znajduje się w piwnicy. Natomiast w gabinecie stomatologicznym jest nowy unit i 
fotel, który jest w lizingu. 
W ośrodku w Mokrsku na spisie inwentaryzacyjnym byliśmy w dniu 9 marca br. Komisja 
była równieŜ w pełnym składzie. Sytuacja jest podobna jak w OŜarowie Wszystek sprzęt jest 
spisany na arkuszach spisowych. Aparat USG  jest juŜ spłacony i jest własnością ośrodka. 
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Natomiast z unitem stomatologicznym jest taka sama sytuacja jak w OŜarowie, stary sprzęt 
jest w piwnicy, a nowy jest w lizingu. 
Arkusze spisowe są podpisane i są do wglądu, wszystkie pozycje się odhaczyły i się zgadzają. 
Przewodniczący Rady – zwrócił się do radnych z zapytaniem: czy do przedstawionej 
informacji są pytania? 
Radny Majtyka -  sprzęt jest spisany, wszystko się zgadza i co dalej będzie z nim zrobione. 
Wójt Gminy – tłumaczyłem na sesji w dniu 28 grudnia ub., Ŝe zostało spisane porozumienie i 
ustalenia, iŜ  zrobiona zostanie wycena sprzętu  i następnie zostanie on odsprzedany na nowo 
powstający zakład. W związku z tym, Ŝe na zebraniu w OŜarowie były inne głosy, podnosił tą 
sprawę między innymi radny Majtyka uwaŜam za stosowne aby tą decyzję poddać pod 
głosowanie na Radzie. Nie chcę sam decydować, być posądzany, Ŝe kogoś w błąd 
wprowadziłem. 
Problem jest następujący: 
1.Ja się nie znam na sprzęcie. 
2.JeŜeli chodzi o sprzęt, technika idzie tak szybko do przodu i trzeba go wymieniać, 
3. sprzęt musi posiadać  atesty.  
Chcę równieŜ poinformować iŜ pan doktor Mokrii powiedział,  na spotkaniu, Ŝe on starego 
sprzętu nie chce w dzierŜawę. Woli wziąć nowy sprzęt w lizing, gdyŜ jeŜeli się popsuje to 
albo będzie miał wymieniony albo naprawiony w ramach ponoszonej opłaty. W związku z 
tym  mój wniosek jest, aby temat zakończyć i jakoś go uregulować. Na dzień dzisiejszy nie 
wiem jak mam zrobić aby było dobrze, aby  ludzi nie spłacać. Nie chcę kolejnych konfliktów 
i odwołuję się do Rady  aby ten temat podjąć. Lekarz powiedział, Ŝe nie chce sprzętu w 
dzierŜawę i trzeba coś z nim zrobić. Decyzja musi być dziś podjęta., proszę o wypowiedzenie 
się radnych.. Ja nie mam nic do ukrycia. 
 PoniewaŜ  krąŜą róŜne informacje, chcę powiedzieć, Ŝe nie mam Ŝadnych udziałów w 
nowym zakładzie, nie jestem bissesmem, albo potajemnym udziałowcem. UwaŜam równieŜ, 
Ŝe póki co naszą słuŜbę zdrowia trzeba wspierać. Czynsze i inne opłaty stanowią dość 
powaŜną kwotę. Za 1 m2  stawka czynszu wynosi ponad 10 zł.  
Do tego”konia”, który dobrze ciągnie nie dokładajmy dodatkowych cięŜarów. 
Chciałbym aby radni jeszcze raz rozpatrzyli tą kwestię, pomimo ,Ŝe jest spisane 
porozumienie, które podpisał takŜe radny Majtyka,  by był wyraźny zapis  w protokóle jaka  
jest decyzja Rady Gminy. 
Radny Majtyka – Panie Wójcie, pan doktor nie przyszedł na nowy zakład i nie moŜe 
powiedzieć, Ŝe nie wiedział jaki jest czynsz, jaki metraŜ. Doskonale znał ten zakład. Nikt nie 
chce aby płacił jakieś horrendalne sumy za sprzęt. Sprzęt powinien być pozostawiony w 
ośrodku tak jak jest. Nikt nie zabrania panu doktorowi aby unowocześniał  zakład jeśli chce. 
Stary sprzęt powinien być zachowany, poniewaŜ nie ma pewności, Ŝe za rok czy dwa pan 
doktor  nie powie, Ŝe nie odpowiada mu tutaj  praca i chce  przenieść się gdzie indziej. Nikt 
nie będzie miał prawa zabronić Mu zmiany miejsca pracy. Prywatną działalność i nowy 
zakład moŜe otworzyć wszędzie.  
Porozumienie podpisałem, poniewaŜ zostałem przegłosowany na posiedzeniu Rady 
Społecznej SPZPOZ. 
Wójt Gminy -  juŜ wcześniej mówiłem, Ŝe o sprzęt znajdujący w ośrodku trzeba dbać, 
naprawiać, wymieniać. Nie czuję się kompetentny w tej sprawie poniewaŜ jest to sprzęt 
specjalistyczny. Nie zamierzam powoływać biegłych aby sprawdzali  i kontrolowali sprzęt, 
poniewaŜ mogłoby braknąć na to czynszu. Chcę tylko zaznaczyć, Ŝe jakaś kontrola w tym 
zakresie musi być. Nie mam nic przeciwko wnioskowi radnego Majtyki. Jest dzisiaj cała  
Rada i chciałbym aby ten temat został rozwaŜony  i przegłosowany.  Ja mogę decyzję Rady 
jeŜeli będzie inna od ustaleń  przedstawić doktorowi. 
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Argumentów takich, Ŝe ktoś powinien wszystko wiedzieć i  przewidzieć nie uŜywajmy. 
Poprzednia dyrekcja teŜ wiedziała co bierze, teŜ przewidywała i wiemy jak się wszystko 
skończyło. Jeden  musi wszystko przewidzieć, drugi nie moŜe.. 
Radna Sroka – w odpowiedzi na głos radnego Majtyki chcę powiedzieć, Ŝe na pewno pan 
doktor nie zgodzi się aby sprzęt wydzierŜawić i płacić za niego czynsz.. Nie znaczy, Ŝe 
chciałby go otrzymać za darmo. Jeśli wydzierŜawi sprzęt, a się popsuje, to jako dzierŜawca 
będzie musiał płacić za naprawę. Trzeba się zastanowić co zrobić: albo sprzedać, albo  
wyłączyć i zostawić na te czasy, jeśli macie obawy, Ŝe kiedyś ośrodek moŜe zostać bez 
sprzętu. Sprzęt wystawić, zamknąć, a doktor Mokrii niech kupi nowy. MoŜna teŜ ogłosić 
przetarg na sprzęt lub porozmawiać jeszcze z panem doktorem jak on to widzi. Do 
przeprowadzenia rozmów  upowaŜnić Przewodniczącego Rady, Wójta i kogoś jeszcze z 
Rady, a jeśli nie to przegłosować co zrobić z  tym sprzętem. Pan doktor nie chce nic za darmo 
ale musi dbać o swój interes, a my musimy dbać o swój. 
Radny Chwaliński -  przejmowaliśmy ośrodki od ZOZ w Wieluniu i  ZOZ pozostawił nam teŜ 
sprzęt który słuŜy  naszemu społeczeństwu. Część z tego sprzętu juŜ się zuŜyła, leŜy w 
piwnicy, a jest kupiony nowy. Wydaje mi się, Ŝe  sprzęt powinien pozostać w ośrodku i 
słuŜyć  nadal społeczeństwu naszej gminy.  
Radna Sroka – moŜe będę opisywana, ale stawiam wniosek, aby zostawić sprzęt w ośrodku 
nieodpłatnie do jego funkcjonowania 
Pan Juszczak Jan, sołtys –  nie chodzi o to, aby za ten sprzęt brać pieniądze. Ma słuŜyć 
ośrodkowi a w zamian utrzymywany ma być  w sprawności. Pan doktor  moŜe zmienić 
decyzje i odejść z ośrodka, ale sprzęt zostanie. 
Radny Kieler – w zamian za uŜytkowanie tego sprzętu, pan doktor  ponosiłby koszty napraw i 
konserwacji. Sprzęt nieuŜywany i nie konserwowany niszczeje. 
Wójt Gminy – sprzęt, który nie nadaje się do uŜytkowanie trzeba  spisać. 
Radny Dudek – sprawa jest tego rodzaju, Ŝe sprzęt, który jest w ośrodku ma 20-30 lat.  
Zastanawiam, Ŝe czy  firma sprawująca nadzór  wyrazi zgodę na dalsze  korzystanie z niego. 
Podejrzewam, Ŝe wiele rzeczy jest starych i moŜe być nie dopuszczone do uŜytkowania. 
NaleŜałoby porozmawiać z dyrektorem ośrodka, który sprzęt jest dobry, który chce 
pozostawić. Być moŜe będzie chciał kupić nowy i wtedy sprzęt stary, który jest jeszcze dobry 
naleŜałoby zakonserwować i zapakować  w kartony. JeŜeli by się coś zmieniło, sprzęt 
wyjmujemy i pracujemy na nim. 
Podejrzewam, Ŝe wartość inwentaryzacyjna sprzętu jest grosikowa. Kto nam przystąpi do 
przetargu i będzie chciał  kupić stary sprzęt. 
NaleŜałoby poprzeć wniosek radnej Sroki. 
 
PoniewaŜ więcej głosów nie było, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek 
radnej Sroki i zwrócił się z zapytaniem: kto jest za nieodpłatnym przekazaniem sprzętu  
Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „KAMED” na podstawie umowy uŜyczenia . 
 
Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za nieodpłatnym przekazaniem sprzętu 
Niepublicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej „KAMED” na podstawie umowy 
uŜyczenia. 
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P u n k t   9 
 

Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
 

Wójt Gminy  -  wszystkim panią z okazji Dnia Kobiet  złoŜył Ŝyczenia wszystkiego 
najlepszego, duŜo szczęścia i  zdrowia w kaŜdym dniu roku. 
Przewodniczący Rady odczytał pismo: 
-  radnego Majtyki z dnia 23.02.06 w sprawie udostępnienia projektu technicznego drogi 
    OŜarów Sikornik budowanej w roku 2002, które wpłynęło do Wójta Gminy  
- Wójta Gminy z dnia 6 marca 2006r  skierowane do Przewodniczącego Rady a do 
wiadomości przesłane radnemu Grzegorzowi Majtyki 
PoniewaŜ organem kontrolnym Rady Gminy jest Komisja Rewizyjna, przekazał to pismo do 
Komisji . 
Radny Majtyka – ja uwaŜam, Ŝe radny powinien mieć dostęp do  wszelkiej dokumentacji 
prowadzonych inwestycji w gminie. 
W związku z otrzymanym od Wójta pismem odmawiającym mi udostępnienia dokumentacji, 
skierowałem pismo do Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi Departament Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska w Łodzi, które przekazuję do wiadomości Radzie Gminy i protokółu. 
Treść pisma radny odczytał. /zał.Nr 4/ 
Przewodniczący Rady  - droga była wybudowana w roku 2002, obecnie mamy rok 2006. 
Droga nie jest asfaltowa i ma prawo po tylu latach się zniszczyć. Gdzie radny był 4 lata  temu. 
Radny Majtyka – 4 lata temu ja nie byłem radnym. 
Wójt Gminy – mieszkaniec nie jest organem kontrolnym. JeŜeli coś zrobione jest nie tak, to ja 
uwaŜam , Ŝe organem kontrolnym jest Komisja Rewizyjna Rady Gminy, prokurator, policja i 
jeszcze inne instytucje. Proszę wystąpić do nich i dopiero kontrolować mnie. Ja nie pozwolę 
na wprowadzenie  paraliŜu pracy  w Urzędzie Gminy.  Dzisiaj jest ta kontrola, jutro jeszcze 
inna  i będę miał kontrolowany rok 2002,  później  rok 2000 a moŜe jeszcze wstecz. 
W tej sprawie były pisane juŜ paszkwile . Chcę powiedzieć, Ŝe ta droga została odebrana 
zgodnie z projektem technicznym przez przedstawiciela Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi. 
Na tą okoliczność są stosowne protokóły. RównieŜ Komisja Rady podczas objazdu dróg 
jechała tą drogą.  
Droga była wykonywa przez naszą grupę drogową. Środki, które zostały przeznaczone na 
realizację zadania zostały wydatkowe, są na to odpowiednie dokumenty. Nie ma tutaj 
Ŝadnych kombinacji.   
Jest to kolejny przykład dziękowania nam za wykonaną inwestycję.  JeŜeli komisja Rewizyjna 
uwaŜa, Ŝe trzeba skontrolować tą inwestycję i robić jakieś zadymy, bo na razie odbywa się 
wszystko na jakiś zadymkach, wszystko co  Wójt  czyni jest źle zrobione. 
JeŜeli będzie kontrola przez instytucję, która jest uprawniona do tego, to poddam się kontroli. 
JeŜeli będzie taka uchwała Rady, Ŝe komisja rewizyjna ma przeprowadzić kontrolę, to proszę 
bardzo, jestem za tym. 
Radna Sroka -  Droga była robiona 4 lata temu. Wiemy jak wyglądają nasze drogi po zimie, a 
co dopiero po 4 latach. 
Jak sądzicie, czy skargi wróŜą dobrze dla naszej gminy? Nie oszukujmy się, na przyszłość 
powiedzą, po co dla gminy Mokrsko dawać pieniądze na jakąś drogę rolniczą, Ŝeby później  
ktoś opisywał, Ŝe źle zrobione, Ŝe za mało itd.   
UwaŜam, Ŝe jeŜeli nie podoba  się jak jest coś robione, to powinno  się od razu zgłosić, a nie 
odgrzebywać sprawę po 4 latach i pisać skargi do Departamentu w UrzędzieMarszałkowskim. 
Dla mnie jest to sprawa  co najmniej dziwna. UwaŜam, Ŝe jest to rozrabianie danej osoby i 
wprowadzanie zamętu. Krytyka jest wskazana, ale nie po 4 latach. 
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Radny Majtyka – w odpowiedzi na zarzuty radnej chciałem odpowiedzieć, Ŝe ja zgłaszałem 
panu Wójtowi gdy była realizowana droga, jednak pan Wójt upierał się , Ŝe droga jest 
prawidłowo budowana. 
Ja zwróciłem się teraz do pana Wójta z prośbą o udostępnienie mi dokumentacji i miałem 
takie prawo. Gwarantuje mi to statut gminy. KaŜdy obywatel ma prawo zajrzeć do 
dokumentacji realizowanej inwestycji. 
Zwróciłem się z pismem do Urzędu Marszałkowskiego,  zobaczymy jaka będzie odpowiedź i 
czy dokumentacja zostanie mi udostępniona. 
Wójt Gminy -  jeŜeli powołujemy się na statut gminy to prosiłbym aby zgodnie z statutem 
zabierać  w jednej sprawie ileś razy głos. 
W tej chwili jesteśmy sprowadzeni do takich ludzi, którzy nie rozumieją co się  mówi. Ja 
powiedziałem swoje zdanie i skierowałem sprawę do Rady Gminy. JeŜeli Rada uzna, Ŝe 
sprawę trzeba zbadać, to ją zbadać. Nie pozwolę aby kaŜdy przychodził i mnie kontrolował. 
Od kontroli są organy kontrolne.  
Rozumiem  działania  niektórych osób, bo nie jest to pierwszy raz. Wiem teŜ, Ŝe były juŜ 
wcześniej w tej sprawie interwencje na piśmie w Urzędzie Marszałkowskim.   
Chcę tylko powiedzieć, Ŝe był odbiór drogi przez osobę upowaŜnioną z Urzędu 
Marszałkowskiego i inwestycja została odebrana.  
Więcej na ten temat nie mam nic do powiedzenia i prosiłbym aby takich samych argumentów 
więcej nie uŜywać. Był jeden wniosek zgłoszony i trzeba go przegłosować. 
 
Przewodniczący Rady – kto jest wnioskiem, aby sprawą budowy drogi rolniczej OŜarów-
Głęboki Ruczaj-Sikornik  zajęła się Komisja Rewizyjna Rady Gminy. 
 
Za wnioskiem było 2 radnych, przeciw było 9 radnych, 1 radny wstrzymał się od 
głosu. / W czasie głosowania na sali obecnych było 12 radnych/. 
 
 
Radny Kieler  
-   podobnie jak radna Sroka uwaŜam, Ŝe pismo radnego Majtyki skierowane do Urzędu 
Marszałkowskiego moŜe nam zaszkodzić. 
- chciałem się dowiedzieć co z dawnym budynkiem szkoły podstawowej w Krzyworzece 
gdzie była pijalka, poniewaŜ krąŜą róŜne głosy.  
Wójt Gminy – były osoby z Wielunia, które chciały go wydzierŜawić. Budynek oglądali ale 
nie zgłosili się na podpisanie umowy. Na początku byli zainteresowani tym budynkiem, 
chcieli wynająć na pijalkę. 
UwaŜam, Ŝe ten budynek powinien być w jakiś sposób zagospodarowany. Samodzielnie nie 
chcę podejmować  decyzji. JeŜeli zgłosiłby się jakiś inwestor to na pewno  sprawa zostanie 
przedstawiona na zebraniu wiejskim. Dobrze byłoby aby ktoś zainteresował się 
zagospodarowaniem tego budynku. 
Były róŜne uwagi, gdy sprzedawane były domy nauczyciela.  Dzisiaj okazuje się, Ŝe decyzja 
była słuszna. Jest właściciel, który inwestuje , przeprowadza remonty. budynek jest zadbany.  
Jeśli inwestuje moŜe sobie odpisać kwotę z podatku. Z tym budynkiem powinno stać się 
podobnie. 
Mamy dość budynków szkół i straŜnic, które musimy utrzymywać. UwaŜam, Ŝe gdyby 
znalazł się jakiś inwestor, to ten budynek  naleŜałoby sprzedać, ale przy abrobacie 
mieszkańców. 
JeŜeli nie ma gospodarza to wiadomo jak jest, szyby powybijane, płoty połamane itd. Tak 
było ze szkołą w Słupsku gdy nie było gospodarza. W Mokrsku budynek podworski wzięła 
Rada Sołecka pod swoje skrzydła i jestem z tego zadowolony.  
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JeŜeli pan radny miałby jakąś koncepcję lub miałby jakiś chętnych na ten budynek , to ja 
jestem otwarty. 
Dla wsi  na cele społeczne 2 budynki, które są/szkoła i straŜnica/ to jest wystarczające. 
Radny Kieler – moje zdanie jest podobne jak p.Wójta 
Radny Chwaliński – podobna  sytuacja jest z budynkiem w Komornikach. MoŜe znalazłby się 
ktoś, kto by  wydzierŜawił lub kupił ten budynek. Budynek stoi pusty i niszczeje. MoŜe dać  
ogłoszenie do prasy lokalnej 
Wójt Gminy  - chcąc wydzierŜawić budynek musi być on w dobrym stanie technicznym. 
Przewodniczący Rady  - poinformował, Ŝe w ub.niedzielę tj. 12 marca  06  odbyły się III 
Samorządowe Mistrzostwa Powiatu w Piłce NoŜnej Halowej. DruŜyna z naszej gminy zajęła 
3 miejsce. W mistrzostwach brali udział samorządowcy-radni, działacze sportowi i 
pracownicy samorządowi. Z naszej gminy skład był 5-cio osobowy tj.Witold Krawczyk z 
Mokrska, z Chotowa Tarnowski Marcin i Zwierz Roman, z Krzyworzeki Majtyka Roman , 
Wolny Roman , Kieler Marek. 
 

 
 

P u n k t   10 
 

Zamknięcie obrad sesji 
 

 
Przewodniczący Rady  - stwierdził wyczerpanie się porządku obrad, podziękował wszystkim 
za udział w sesji i zamknął obrady XXXV sesji Rady Gminy. 
 
 
Na dzisiejszej sesji została podjęta uchwała stanowiąca integralną część protokółu, tj: 
 Nr XXXV/153/-6 w sprawie: uchwalenia budŜetu Gminy Mokrsko na 2006 rok. 
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Na powyŜszym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
 
Protokółowała:      Przewodniczący Rady Gminy 
 
Ewa Jędrzejak                 Marek Mielczarek 
 
 
 
 
Protokół niniejszy obejmuje: 
1.Streszczenie przebiegu obrad sesji od strony 1 do 25 
2.Podjęte uchwały od strony 26 do 
3.Załączniki jak niŜej: 
 
Lp. Treść załącznika Ilość stron 

 
1. Sprawozdanie z przebiegu zebrań wiejskich 4 
2. Projekt budŜetu  gminy na 2006r 22 
3. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy 

na 2006r 
41 

4. Pismo G.Majtyki z dn.13.03.06 skierowane do Urzędu 
Marszałkowskiego w Łodzi a do wiadomości Radzie 
Gminy 

1 

 


